

表二：製造業及相關行業的直接增加價值及就業數字

Table 2 : Direct value added contributions and employment of the manufacturing and related industries

	增加價值				就業數字			
	Value added contribution				Employment			
	一九九八年	一九九九年*	估一九九九年 本地生產總 值的百分率	與一九九八年 比較的變動 百分率	一九九八年	一九九九年	估一九九九年整 體就業的百分率	與一九九八年 比較的變動 百分率
	(百萬港元)	(百萬港元)	As % of GDP in 1999	% change over 1998	(人數)	(人數)	As % of total employment in 1999	% change over 1998
	1998	1999*	(%)	(%)	1998	1999	(%)	(%)
	(\$ Mn)	(\$ Mn)			(No.)	(No.)		
(A) 本地製造業 Local manufacturing	70,849	67,257	5.8	-5.1	264 600	248 500	7.9	-6.1
(B) 有從事分判製造工序予中國內地及提供與製造業相關的技術支援的進出口機構 + I/E firms engaged in sub-contract processing arrangement in the mainland of China (SPAC) and providing manufacturing-related technical support services	63,224	69,290	6.0	9.6	144 833	129 454	4.1	-10.6
當中 Within which :								
- 以往曾經為製造業機構 operating as manufacturing firms before	26,501	18,173	1.6	-31.4	56 138	45 316	1.4	-19.3
- 成立時為進出口機構 Having been set set up as I/E firms	36,723	51,117	4.4	39.2	88 695	84 138	2.7	-5.1
(C) 總計 (C)=(A)+(B) Total	134,073	136,547	11.8	1.8	409 433	377 954	12.0	-7.7

下列各行業被視為提供間接但策略性支援予上述製造業及相關行業：

The following sectors are seen to be rendering indirect but strategic support and services to the manufacturing and related industries listed above :

其他進出口機構並沒有從事分判製造工序予中國內地但可與製造業及相關行業有貿易關係 Other I/E firms which do not engage in SPAC activities but could have trade relationships with firms in the manufacturing and related activities	143,325	132,749	11.5	-7.4	330 606	326 221	10.4	-1.3
運輸及倉庫 Transport and storage	75,172	81,430	7.1	8.3	321 400	299 400	9.5	-6.8
金融(包括銀行業) Financing (including banking)	106,584	120,876	10.5	13.4	141 000	132 400	4.2	-6.1
批發及零售 Wholesale and retail trade	43,274	45,488	3.9	5.1	289 400	287 200	9.2	-0.8

註釋： (\*) 一九九九年的增加價值及其推算的比率和變動，均為初步估計數字。

Notes: The value added figures for 1999, and hence also their derived ratios and changes, are only preliminary estimates.

(+) 基於批發、零售、進口與出口貿易、食肆及酒店按年經濟統計調查的數字。  
Statistics are based on the Annual Survey of Wholesale, Retail and Import and Export Trades, Restaurants and Hotels.

(#) 基於按年經濟統計調查、僱傭及職位空缺按季統計調查和綜合住戶統計調查的數字。  
Statistics are based on the annual surveys of the respective economic sectors and quarterly surveys of employment and vacancies.